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Abstract (en)
The key has, in the shank, a continuous bore (8), in which two opposed control elements (9, 10) are mounted, these elements being movable
inwards counter to the restoring force of a compression spring (12) arranged in the bore (8). When the key is inserted into a keyway (2) of the rotary
lock cylinder, an additional tumbler (15) is raised by one control element (10), this tumbler engaging radially into a recess (6a) of the stator (3). In
the case of a key without a control element (10), the rotor is blocked by the tumbler (15). When a key (2) according to the invention is used, the rotor
(1) can be rotated, the tumbler (15) being lifted out of the recess (6a) and the control element (10) being moved radially inwards. After a rotation
through, for example, 90@, a counterbolt (16) of the stator (3) is put in place by the tumbler (15). Here too, if the control element (10) is absent, the
rotor (1) is blocked by the counterbolt (16). <IMAGE>

Abstract (de)
Der Schlüssel weist im Schaft eine durchgehende Bohrung (8) auf, in welcher zwei gegenüberliegende Steuerelemente (9,10) gelagert sind, wobei
diese Elemente gegen die Rückstellkraft einer in der Bohrung (8) angeordneten Druckfeder (12) nach innen bewegbar sind. Beim Einschieben des
Schlüssels in einen Schlüsselkanal (2) des Drehschliesszylinders wird durch ein Steuerelement (10) eine zusätzliche Zuhaltung (15) angehoben,
wobei diese radial in eine Ausnehmung (6a) des Stators (3) eingreift. Bei einem Schlüssel ohne Steuerelement (10) wird der Rotor durch die
Zuhaltung (15) gesperrt. Bei Verwendung eines erfindungsgemässen Schlüssels (2) kann der Rotor (1) gedreht werden, wobei die Zuhaltung (15)
aus der Ausnehmung (6a) gehoben und das Steuerelement (10) radial nach innen bewegt wird. Nach einer Drehung um beispielsweise 90°, wird
durch die Zuhaltung (15) ein Gegenbolzen (16) des Stators (3) eingeordnet. Auch hier wird bei fehlendem Steuerelement (10) der Rotor (1) durch
den Gegenbolzen (16) gesperrt. <IMAGE>
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